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Til Ballerup Kommune 
Att: Børne- og Skoleudvalget  
  
 

Udtalelse vedrørende ’samarbejdskontrakter mellem skoler og klubber’  

 
Tak for det tilsendte materiale og jeres interesse for vores vurdering af samarbejdskontrakterne. 
 
Vi har nedenstående kortfattede bemærkninger, idet vi på samme tid gør opmærksom på, at det 
ikke er et dokument, som har fyldt meget i vores, endsige lokal-MED’s, drøftelser:  
 
 
Unødig dokumentation 
Vi er principielt imod unødig dokumentation og bureaukrati, og sådan opfatter vi samarbejdskon-
trakterne. Vi appellerer til, at politikerne undlader at blande sig så direkte i skolernes og klubber-
nes maskinrum, men i stedet anerkender, at når ledelse og medarbejdere ikke er lykkedes bedre 
med at skabe den sammenhæng, som folkeskolereformen foreskriver, skyldes det ikke manglende 
indsats eller fokus, men forfejlet lovgivning, herunder urimelige rammebetingelser strukturelt og 
økonomisk.   
 
Det er således vores anbefaling, at kravet om selvstændige samarbejdskontrakter bortfalder, men 
at intentionerne håndteres inden for rammerne af kvalitetsrapporten.  
 
 
Gør klubben til en del af skolen  
Vi foreslår, at kommunen fortager en grundig analyse af, hvilke fordele og ulemper der kunne væ-
re ved at lægge klubberne ind under skolen, som det er tilfældet i mange andre kommuner. Vi 
forestiller os, at det i højere grad vil understøtte den politiske målsætning om horisontale og verti-
kale sammenhænge i arbejdet med børn og unge, og måske tilmed kvalificere den samlede res-
sourceanvendelse.  
 
  
Med konstruktiv hilsen 
 
Ballerup Lærerforenings Styrelse 
Kasper Mortensen & Morten Refskov  

  


